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FOREWORD 

This amendment has been prepared by subcommittee 34A: Lamps, of IEC technical 
committee 34: Lamps and related equipment. 

The text of this amendment is based on the following documents: 

FDIS Report on voting 

34A/2098/FDIS 34A/2107/RVD 

 
Full information on the voting for the approval of this amendment can be found in the report 
on voting indicated in the above table.  

The committee has decided that the contents of this amendment and the base publication will 
remain unchanged until the stability date indicated on the IEC website under 
"http://webstore.iec.ch" in the data related to the specific publication. At this date, the 
publication will be  

• reconfirmed, 

• withdrawn, 

• replaced by a revised edition, or 

• amended. 

 

_____________ 

 

Title 

Replace the part title as follows: 

Part 1: General requirements and white colour grid intended for 
automotive applications 

1 Scope 

Replace, in the first paragraph, the last sentence with the following new text: 

“It applies to LED packages intended for automotive applications.” 

Add, at the end of Clause 4, the following new Clause 5: 

5 Binning test procedure 

5.1 General 

For LED packages producing visible radiation the following binning test procedure shall be 
applied. Annex C gives information on the recommended measurement accuracy. 
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5.2 Temperature pre-conditioning 

Before starting the binning test procedure, the LED package temperatures shall be stabilized 
as follows: 

Each of Ta, Ts, Tc, Tj shall be 23 °C ± 5 °C 

where 
Ta is the ambient temperature of the air surrounding the LED package; 
Ts is the solder temperature of the LED package; 
Tc is the temperature at the Tc point of the LED package; 
Tj is the junction temperature of the LED package. 

5.3 Pulse definition and measurement intervals 

During the binning test procedure, the following times and time-intervals (in millisecond, ms) 
shall be applied, see Table 5 and Figure 5. 

Where a certain range is given, the LED package manufacturer shall choose an appropriate 
value. 

This choice of the LED package manufacturer shall be made taking into account the following 
parameters: 

• measurement equipment capability, 

• typical input power of the LED package, 

• typical heat capacity of the LED package, 

• typical thermal conductivity of the LED package, 

• typical thermal time-constant of the LED package, 

• typical increase of Tj during the measurement e.g. by monitoring changes in forward 
voltage. 

NOTE In this context, “typical” means: representative for the product family. 

The integrating times for the measurements shall be chosen by the LED package 
manufacturer to ensure stabilization of the measurement and to avoid an excessive increase 
of the junction temperature (Tj) of the LED package during the integration time. 

It is recommended that the increase of junction temperature (Tj) during the integration time 
should not be greater than 5 K. 
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Table 5 – Times and time-intervals for the binning test procedure 

Step Time (ms) Action 

1 t = 0 LED package is switched ON at the binning current If,bin. See Note 1. 

2 t = 1 to 5 End of stabilization time. 

3 t = 1 to 10: Start of the electrical measurement (e.g. Vf), using a 4-wire technique, with an 
integration time of 1 ms (minimum) to 5 ms (maximum). 

4 t = 1 to 10 Start of optical measurement (e.g. luminous flux, luminous intensity, colour, 
λdom)a, with an integration time of 1 ms (minimum) to 40 ms (maximum) (see Note 
2 and Note 3) 

5 t = 50 Latest time at which optical measurement ends and LED package is switched off. 

NOTE 1 The method of selecting the binning current If,bin is described in 5.4. 

NOTE 2 A typical integration time for optical measurements is 20 ms. 

NOTE 3 For LED packages with intensity values below 50 mcd, higher integration times can be used. 

a If luminous intensity binning is used, information should be provided for correlation of a luminous intensity 
value to its corresponding luminous flux value. This correlation factor should be based on a representative 
value for the product family. 

 

 

Figure 5 – Times and time-intervals for binning tests 

5.4 Binning currents 

5.4.1 High-power (rated power ≥ 250 mW) InGaN-based LED packages 

For LED packages with a rated input power equal or greater than 250 mW, based on InGaN 
technology, the appropriate binning current shall be selected from the list of binning currents 
given in Table 6, in order to be within the range of 65 % to 75 % of the maximum rated value 
as given in the LED package datasheet, i.e. 0,65 x If,max ≤ If,bin ≤ 0,75 x If,max where If,bin is 
chosen from the values given in Table 6 (rule No.1) 

where 
If,bin is the binning current; 
If,max  is the maximum drive current specified on the data sheet. 

1 2 3 4 5 6 7 8 9 10 11 12 13 14 15 16 17 18 19 20 21 22 23 24 25 26 27 28 29 30 31 32 33 34 35 36 37 38 39 40 41 42 43 44 45 46 47 48 49 50 510

time in ms 

Pulse length: LED is switched on at t = 0 at the binning current Ifbin  
 and switched off no later than at t = 51 ms 

Optical measurement: Integration time 1 ms to 51 ms   
(Note: some manufacturers can start the optical measurement only after the end of the 
electrical measurement) 

Electrical 
Measurement 

 Stabilization time: 1 ms to 5 ms 
 Integration time: 1 ms to 5 ms after stabilization 

IEC 
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If more than one value of Table 6 meet this criteria, then the value closest to one of the two 
border values shall be chosen (rule No.1a). 

In case of doubt, the higher value shall be chosen (rule No.1b). 

NOTE The input power of an LED package and its material-technology are given by the LED package 
manufacturer on the data sheet. 

If no value from Table 6 fulfils the above requirements (“unlisted values, holes”), the next 
higher binning current from Table 6, which lies above 75 % of the maximum rated current, but 
below the maximum rated current, shall be used i.e. 0,75 x If,max < If,bin ≤ If,max (rule No.2a). 

If no value from Table 6 fulfils this requirement, the next smallest value from Table 6 shall be 
used, i.e. If,bin < 0,65 x If,max (rule No.2b). 

5.4.2 Low- and mid power (rated power < 250 mW) InGaN-based LED packages and all 
AlInGaP-based LED packages 

For LED packages with a rated input power less than 250 mW based on InGaN technology 
and all LED packages based on AlInGaP technology, the binning current shall be chosen from 
those listed in Table 6, based on the most common application for this LED package (rule 
No.3). 

Rule No.1 and rule No.2 do not apply for these LED packages, because for these LED 
packages the currents in the application are often much lower than the maximum rated values 
from the datasheet. 

Table 6 – Binning currents 

Number Binning current If,bin 
mA 

1 2 

2 5 

3 10 

4 20 

5 30 

6 50 

7 70 

8 100 

9 150 

10 200 

11 350 

12 500 

13 700 

14 850 

15 1 000 

16 1 500 

17 2 000 

18 3 000 

19 5 000 

20 6 000 

 

Add, at the end of Annex B, the following new Annex C: 
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Annex C 
(informative) 

 
Measurement accuracy 

C.1 General 

For the electrical and optical measurements described in 5.3, the values for the internal 
reproducibility tolerance and absolute uncertainty should be determined in accordance with 
ISO/IEC Guide 98-3:2008. 

C.2 Luminous flux and luminous intensity 

The internal reproducibility tolerance for luminous flux and luminous intensity measurements 
should be no greater than ± 8 %, and the absolute uncertainty (traceable to national 
calibration standards) should be no greater than ± 11 % (both with a coverage factor of k = 3). 

C.3 Single-die forward voltage (in volts) 

The internal reproducibility should not be worse than ± 0,050 V, and the absolute uncertainty 
(traceable to national standards) not greater than ± 0,100 V (with a coverage factor of k = 3). 

C.4 Calibration standards 

All equipment calibration should be traceable to national calibration standards. 

 

Bibliography 

Add the following new reference: 

ISO/IEC Guide 98-3:2008, Uncertainty of measurement – Part 3: Guide to the expression of 
uncertainty in measurement (GUM:1995) 

 

_____________ 
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AVANT-PROPOS 

Le présent amendement a été établi par le sous-comité 34A: Lampes, du comité d'études 34 
de l'IEC: Lampes et équipements associés. 

Le texte de cet amendement est issu des documents suivants: 

FDIS Rapport de vote 

34A/2098/FDIS 34A/2107/RVD 

 
Le rapport de vote indiqué dans le tableau ci-dessus donne toute information sur le vote ayant 
abouti à l'approbation de cet amendement.  

Le comité a décidé que le contenu de cet amendement et de la publication de base ne sera 
pas modifié avant la date de stabilité indiquée sur le site web de l'IEC sous 
"http://webstore.iec.ch" dans les données relatives à la publication recherchée. À cette date, 
la publication sera  

• reconduite, 

• supprimée, 

• remplacée par une édition révisée, ou 

• amendée. 

 

_____________ 

 

Titre 

Remplacer le titre de la partie comme suit: 

Partie 1: Exigences générales et matrice de couleur blanche destinées 
aux applications automobiles 

1 Domaine d’application 

Remplacer, dans le premier alinéa, la dernière phrase par le nouveau texte suivant: 

“Elle s'applique aux LED encapsulées destinées aux applications automobiles.” 

Ajouter, à la fin de l’Article 4, le nouvel Article 5 suivant: 

5 Procédure d'essai de tri 

5.1 Généralités 

Pour les LED encapsulées produisant un rayonnement visible, la procédure d'essai de tri doit 
être appliquée. L'Annexe C donne des informations sur l’exactitude de mesure recommandée. 
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5.2 Préconditionnement de température 

Avant de commencer la procédure d’essai de tri, les températures des LED encapsulées 
doivent être stabilisées comme suit: 

Chacune des Ta, Ts, Tc, Tj doit être de 23 °C ± 5 °C 

où 
Ta est la température ambiante de l'air environnant de la LED encapsulée; 
Ts est la température de soudure de la LED encapsulée; 
Tc est la température au point Tc de la LED encapsulée; 
Tj est la température de jonction de la LED encapsulée. 

5.3 Définition des impulsions et intervalles de mesure 

Au cours de la procédure d'essai de tri, les temps et les intervalles de temps suivants (en 
millisecondes, ms) doivent être appliqués, voir le Tableau 5 et la Figure 5. 

Lorsqu'une certaine plage de valeurs est fournie, le fabricant de LED encapsulées doit choisir 
une valeur appropriée. 

Ce choix du fabricant de LED encapsulées doit être effectué en prenant en compte les 
paramètres suivants: 

• la capacité du matériel de mesure 

• la puissance d’entrée typique de la LED encapsulée, 

• la capacité thermique typique de la LED encapsulée, 

• la conductivité thermique typique de la LED encapsulée, 

• la constante de temps thermique typique de la LED encapsulée, 

• l'accroissement typique de Tj au cours de la mesure, par exemple en contrôlant les 
variations de tension directe. 

NOTE Dans ce contexte, “typique” signifie: représentatif de la famille de produits. 

Les temps d'intégration pour les mesures doivent être choisis par le fabricant de LED 
encapsulées pour assurer la stabilisation de la mesure et éviter un accroissement excessif de 
la température de jonction (Tj) de la LED encapsulée pendant le temps d'intégration. 

Il est recommandé que l'accroissement de la température de jonction (Tj) pendant le temps 
d'intégration ne soit pas supérieur à 5 K. 
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Tableau 5 – Temps et intervalles de temps pour la procédure d'essai de tri 

Étape Temps (ms) Action 

1 t = 0 La LED encapsulée est mise sous tension avec le courant du lot de LED 
correspondant au tri If,bin. Voir la Note 1. 

2 t = 1 à 5 Fin du temps de stabilisation. 

3 t = 1 à 10: Début de la mesure électrique (ex.: Vf), au moyen d'une technique à 4 fils, 
comprenant un temps d'intégration d'1 ms (minimum) à 5 ms (maximum). 

4 t = 1 à 10 Début de la mesure optique (par exemple, flux lumineux, intensité lumineuse, 
couleur, λdom)a, comprenant un temps d'intégration d'1 ms (minimum) à 40 ms 
(maximum) (voir la Note 2 et la Note 3) 

5 t = 50 Dernier temps auquel finit la mesure optique et auquel la LED encapsulée est 
mise hors tension. 

NOTE 1 La méthode utilisée pour choisir le courant du lot de LED correspondant au tri If,bin est décrite en 5.4. 

NOTE 2 Un temps d'intégration typique pour les mesures optiques est de 20 ms. 

NOTE 3 S'agissant des LED encapsulées dont les valeurs d'intensité sont inférieures à 50 mcd, des temps 
d'intégration supérieurs peuvent être utilisés. 

a Si le tri selon l'intensité lumineuse est utilisé, il convient que les informations soient fournies pour ce qui 
concerne la corrélation d'une valeur d'intensité lumineuse par rapport à la valeur correspondante du flux 
lumineux. Il convient que ce facteur de corrélation soit fondé sur une valeur représentative pour la famille de 
produits. 

 

 

Figure 5 – Temps et intervalles de temps pour les essais de tri 

5.4 Courants du lot de LED correspondant au tri 

5.4.1 LED encapsulées de type InGaN de puissance élevée (puissance assignée 
≥ 250 mW)  

Pour les LED encapsulées dont la puissance d'entrée assignée est supérieure ou égale à 
250 mW, fondées sur la technologie InGaN, le courant approprié correspondant au tri doit être 
choisi d'après la liste des courants correspondant au tri figurant dans le Tableau 6, afin de se 
situer dans la plage comprise entre 65 % et 75 % de la valeur assignée maximale telle que 

1 2 3 4 5 6 7 8 9 10 11 12 13 14 15 16 17 18 19 20 21 22 23 24 25 26 27 28 29 30 31 32 33 34 35 36 37 38 39 40 41 42 43 44 45 46 47 48 49 50 510

temps en ms 

Longueur d'impulsions: La LED est mise sous tension à l'instant t = 0 à la valeur de courant correspondant au 
tri, Ifbin et elle est mise hors tension à une valeur de temps non ultérieure à t = 51 ms 

Mesure optique: Temps d’intégration 1 ms à 51 ms   
(Note: certains fabricants peuvent débuter la mesure optique uniquement après l’achèvement 
de la mesure électrique) 

Mesure 
électrique 

 Temps de stabilisation   1 ms à 5 ms 
 Temps d’intégration: 1 ms à 5 ms après la stabilisation 
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figurant dans la feuille de caractéristiques de LED encapsulée, à savoir, 0,65 x If,max ≤ If,bin  
≤ 0,75 x If,max; où If,bin est choisie parmi les valeurs figurant dans le Tableau 6 (règle No.1) 

où 
If,bin est le courant du lot de LED correspondant au tri; 
If,max  est le courant d'attaque maximal spécifié dans la feuille de caractéristiques. 

Si au moins deux valeurs du Tableau 6 remplissent ces critères, alors la valeur la plus proche 
d'une des deux valeurs limites doit être choisie (règle No.1a). 

En cas de doute, la valeur supérieure doit être choisie (règle No.1b). 

NOTE La puissance d'entrée d'une LED encapsulée et la technologie de matériaux associée sont fournies par le 
fabricant de LED encapsulées dans la feuille de caractéristiques. 

Si aucune valeur du Tableau 6 ne remplit les exigences énoncées ci-dessus (“valeurs non 
listées, trous”), la valeur immédiatement supérieure du courant correspondant au tri figurant 
dans le Tableau 6, qui se situe au-dessus de 75 % du courant assigné maximal, mais en 
dessous du courant assigné maximal, doit être utilisée, à savoir 0,75 x If,max < If,bin ≤ If,max 
(règle No.2a). 

Si aucune valeur du Tableau 6 ne remplit cette exigence, la valeur immédiatement inférieure 
du Tableau 6 doit être utilisée, à savoir, If,bin < 0,65 x If,max (règle No.2b). 

5.4.2 LED encapsulées de type InGaN et toutes LED encapsulées de type AlInGaP de 
basse et moyenne puissance (puissance assignée < 250 mW) 

Pour les LED encapsulées de puissance d'entrée assignée inférieure à 250 mW, de 
technologie InGaN et pour toutes LED encapsulées de technologie AlInGaP, le courant 
correspondant au tri doit être choisi parmi ceux énoncés dans le Tableau 6, en se fondant sur 
l'application la plus commune pour cette LED encapsulée (règle No.3). 

La règle No.1 et la règle No.2 ne s'appliquent pas à ces LED encapsulées, car s'agissant de 
ces LED encapsulées les courants circulant dans l'application sont souvent bien plus faibles 
que les valeurs assignées maximales indiquées dans la feuille de caractéristiques. 
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Tableau 6 – Courants du lot de LED correspondant au tri 

Numéro Courant correspondant au tri If,bin 

mA 

1 2 

2 5 

3 10 

4 20 

5 30 

6 50 

7 70 

8 100 

9 150 

10 200 

11 350 

12 500 

13 700 

14 850 

15 1 000 

16 1 500 

17 2 000 

18 3 000 

19 5 000 

20 6 000 

 

Ajouter, à la fin de l'Annexe B, la nouvelle Annexe C suivante: 
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